
PROTOKÓŁ Nr 46/2018

z posiedzenia Komisj i  Kultury,  Oświaty i  Zdrowia,  Komisj i  Budżetu,  Rolnictwa
i  Rozwoju Gospodarczego i  Komisj i  Rewizyjnej  Rady Gminy 

odbytego w dniu 25 czerwca 2018r. 
w sali  posiedzeń Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.

Posiedzenie rozpoczęto  godz.  15 0 0  -  zakończono godz.  16 4 0 .
Przewodniczyła:  Pani Jadwiga Dymkowska – Przewodnicząca  Komisj i  Kultury
                         Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy.
Obecni:  członkowie Komisj i  w/g załączonej  l is ty obecności.
( l is ta  obecności  w załączeniu  – zał.  Nr 1).
Nieobecni:  radny Arkadiusz Piasecki,  radny Marek Tański.
Radny Zbigniew Napłoszek spóźnił  s ię  na posiedzenie komisj i .
Ponadto w posiedzeniu udział  wzięli :
   1.  Henryk Kacprzyk  -  Wójt  Gminy
   2.  Waldemar  Szydlik  – Sekretarz Gminy
   3.  Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy

Ad pkt 1 i  2.  Przewodnicząca Komisji  Kultury Oświaty  i  Zdrowia Rady Gminy 
–  Pani  Jadwiga  Dymkowska  dokonała  otwarcia  posiedzenia  Komisj i .  Stwierdziła 
prawomocność  obrad oraz przedstawiła  projekt  porządku obrad.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  zgłosił  wniosek  aby  wprowadzić  do  porządku 
obrad  następujące  projekty  uchwał:  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Grunwald  w  obrębie 
geodezyjnym  Gierzwałd,  pomiędzy  drogą  powiatową  nr  1262N  a  drogą 
wojewódzką  nr  542,  część  działki  7/3.  Jest  to  ta  sama  działka  na  której  ma 
powstać  ta  kopalnia,  na  którą  będziemy  przyjmowali  miejscowy  plan 
zagospodarowania  przestrzennego.  Po  badaniach  rozszerzyć  chce  przedsiębiorca  
ten zakres i  dlatego też złożył  wniosek o sporządzenie  miejscowego planu.  
Następna  uchwała  to  jest  w  sprawie  zatwierdzenia  projektu  Regulaminu 
dostarczania  wody  i  odprowadzania  ścieków  obowiązującego  na  terenie  Gminy 
Grunwald.  W  związku  z  tym,  że  powstał  nowy  podmiot,  który  zarządza  wodami 
czyl i  tzw.  „Polskie  Wody”,  nastąpiły  zmiany,  znaczące  zmiany  dotyczące 
ustalania  cen  wody  jak  również  związane  ze  zmianą  regulaminu.  W  niewielu,  ale  
w  którychś  punktach  ten  regulamin  ulegnie  zmianie.  W  dalszej  części  bym  o  tym 
opowiedział .  Trzeci  projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wynagrodzenia  Wójta 
Gminy  Grunwald  w  związku  z  Rozporządzeniem  Rady  Ministrów  dotyczącym 
obniżki  wynagrodzeń samorządowcom.  

Porządek  obrad  Komisj i  został  przyjęty  w  głosowaniu  jawnym   –  12  głosami  za, 
przeciwnych  nie  było,  wstrzymujących  się  nie  było  w/g  następującego 
wyszczególnienia:
   1.  Otwarcie  – stwierdzenie prawomocności  obrad.
   2.  Przyjęcie  porządku obrad.
   3.  Przyjęcie  protokołów z ostatnich posiedzeń komisj i .
   4.  Ocena wydatków na utrzymanie  placówek oświatowych.
   5.  Informacja o planowanych remontach szkół.
   6.  Informacja o zatwierdzonych arkuszach organizacyjnych  szkół na rok
       2018/2019 (dalsze etapy reformy).
   7.  Analiza sprawozdania z wykonania  budżetu Gminy Grunwald za rok 2017.
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   8.  Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Gminy:
       a)  w sprawie zatwierdzenia  sprawozdania finansowego za rok 2017;
       b)  w sprawie udzielenia  absolutorium Wójtowi Gminy;
       c)  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na 
           lata  2018 – 2027;
       d)  w sprawie zmian budżetu gminy Grunwald na 2018 rok;
       e)  w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne  nabycie  na własność Gminy
           Grunwald nieruchomości  niezabudowanych;
       f)  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie  kolejnej  umowy dzierżawy po 
          umowie  zawartej  na czas  oznaczony do 3 lat;
       g)  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości  niezabudowanej;
       h)  w sprawie zmiany Uchwały Nr XLV/245/2014 w sprawie określenia
           wysokości  stawek opłat  za zajęcie  pasa drogowego dróg, których zarządcą
           jest  Gmina Grunwald;
       i)  w sprawie uchwalenia  miejscowego planu zagospodarowania
           przestrzennego gminy Grunwald w obrębie geodezyjnym Gierzwałd,  część
           działki  7/3;
       j )  w sprawie zmiany uchwały Nr IV/28/03 Rady Gminy Grunwald w sprawie
           ustalenia  l iczby punktów sprzedaży napojów zawierających powyżej  4,5%
           alkoholu,  z wyjątkiem piwa, przeznaczonych  do spożycia  poza miejscem
           sprzedaży jak i  w miejscu sprzedaży;
       k)  w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Mielnie;
       l)  w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
           zagospodarowania przestrzennego gminy Grunwald w obrębie 
           geodezyjnym Gierzwałd,  pomiędzy drogą powiatową nr 1262N a drogą
           wojewódzką nr 542, część działki  7/3;
       ł)  w sprawie zatwierdzenia  projektu Regulaminu dostarczania  wody i
           odprowadzania ścieków obowiązującego na terenie  Gminy Grunwald;
       m)  w sprawie ustalenia  wynagrodzenia  Wójta  Gminy Grunwald.
   9.  Wolne wnioski i  zapytania.
  10.  Zamknięcie  obrad.

Ad pkt 3.  Protokół  z ostatniego wspólnego posiedzenia komisj i  został  przyjęte
jednogłośnie bez odczytywania.
Protokół  z  ostatniego  posiedzenia  Komisj i  Rewizyjnej  został  przyjęty 
jednogłośnie bez odczytywania.

Ad  pkt  4.  Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  punkt  4  – 
ocena wydatków na utrzymanie  placówek oświatowych w gminie.
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  nie  omówimy  go  dzisiaj ,  ponieważ  był 
problem  z  programem  komputerowym  i  nie  pozwolił  na  przygotowanie  tego 
punktu.  Omówimy  go  może  na  sesj i .  Brak  jest  wydruków  i  trudno  powiedzieć  jak 
wyglądają wydatki.  Przedstawię na sesj i .
Przewodnicząca Komisji  – Pani Jadwiga Dymkowska – czy na tej  sesj i  będzie?
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  tak.  Cały  czas  coś  informatyk  robił  i  nie 
można było pracować w „pumie”.  Nie mam w tej  chwili  wydruków. 
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  chcemy  przedstawić  dokładnie  radnym  sytuację 
f inansową, jeżeli  chodzi  o oświatę  na dzień dzisiejszy,  na dzień sesj i ,  w związku z 
podwyżkami,  które  od  1  kwietnia  wdrożyliśmy.  Jest  to  sytuacja  troszkę  nasz 
budżet  obciążająca  na  co  nie  otrzymaliśmy  wyrównania.  Te  rzeczy  które  nieraz 
usłyszycie  w dziennikach telewizyjnych czy gdziekolwiek,  mówiące że w
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subwencji  oświatowej  miały  być  środki  na  wyrównanie,  to  w  subwencji  są  środki  
na  wszystko  i  na  dowożenie,  na  wyrównania,  na  wszystko  a  w  sumie  subwencja 
niższa  o  i leś  tam set  tysięcy.  Tak to  się  odbywa.  Dlatego  też  jeżeli  będzie  wydruk  
szczegółowy,  to dla  każdego osobno przygotujemy ten wydruk szczegółowy wraz z 
konsekwencjami  podwyżek i  sytuacją  f inansową za pierwsze półrocze.  

Ad pkt 5.  Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Jadwiga Dymkowska –  przechodzimy 
do punktu piątego – informacja  o planowanych remontach szkół.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  w  szkole  w  Gierzwałdzie  oprócz  remontów 
bieżących  jakie  w  wakacje  zawsze  robimy,  mówię  tu  o  malowaniu  kuchni  czy 
innych  części  wskazanych  przez  Sanepid,  to  już  przystępujemy  w  tej  chwili  jak  
nauczyciele  wyniosą  z  pokoju  nauczycielskiego  te  swoje  rzeczy,  nastąpi 
przekształcenie  na  jedną  klasę,  która  do  momentu  powstania  odpowiednich 
obiektów  w  Gierzwałdzie  jest  niezbędna.  Przystępujemy  już  od  razu  czyl i  myślę  
już  pojutrze  wejdą  ludzie  i  będą  te  rzeczy  robić.  Jak  również  przygotowanie 
obiektu,  przystosowanie  obiektu  gimnazjum  jeszcze  w  tej  chwili  is tniejącego  na 
potrzeby  już  przedszkola.  Projekt  i  zezwolenie  na  budowę  jest .  Po  zakończeniu 
robót  w  szkole  w  Gierzwałdzie  przejdziemy  do  Stębarku.  Myślę,  że  w  ciągu 
miesiąca  powinniśmy  już  to  przystosować,  część  szkoły  do  przedszkola  zgodnie  z  
uchwałą  jaką  kiedyś  żeśmy  na  sesj i  podjęli ,  że  w  miejsce  gimnazjum  powstanie 
szkoła  podstawowa  z  przedszkolem  i  z  obiektem  świetl icy  jeszcze.  Jeżeli  uda  się  
za  jednym  rzutem  zrobić  i  część  świetl icową,  wszystko  będzie  zależało  od 
środków,  to  będziemy  to  realizować.  Przedszkole  będzie  w  miejscowości 
Gierzwałd.
W  Szczepankowie  robimy  w  tej  chwili  wiatę  zewnętrzną,  wiatę  do  celów 
harcerskich.  Z  darowizny  otrzymaliśmy  drzewo.  Nasi  ludzie  realizują  to 
przedsięwzięcie.  Do końca tygodnia ta  wiata  powinna być  skończona.  
Radny – Pan Adam Królikowski – i  dachówkę też podarowali .
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – dachówka wiadomo od kogo?
Radny – Pan Adam Królikowski – też  nie  wiadomo.  
Wójt  – Pan Henryk Kacprzyk –  jest  wszystko  i  to  będzie  zrobione.  Poza  tym nie 
ma  takich  teraz  potrzeb  remontowych  większych  w  poszczególnych  placówkach.  
Tydzień  temu  mieliśmy  spotkanie  z  dyrektorami,  nie  przedstawiali  większych 
potrzeb oprócz porządkowych typu malowanie  kuchni.  
Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Jadwiga Dymkowska –  w której  części  budynku 
gimnazjalnego będzie przedszkole?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – zaraz za świetl icą będzie przedszkole.  
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  i le  będzie  grup?  Czy  będzie  tylko 
„zerówka”?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – projekt jest  wykonany na dwie grupy.
Radna – Pani Małgorzata  Kamińska – na młodszych?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  na  młodszych  i  s tarszych.  Jak  nie  będzie  tylu 
chętnych,  to  będzie „zerówka” w tym jednym pomieszczeniu.  
Radna – Pani Małgorzata  Kamińska – czy wiadomo ile  dzieci  zapisało się?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  koło  dziesięcioro  jest  w  Stębarku.  Stębark  w tej 
chwili ,  żeby działał  prawidłowo on będzie fi l ią  przedszkola w Gierzwałdzie.
Radna – Pani Małgorzata  Kamińska – to są młodsze  dzieci  czy sześciolatki?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  młodsze  dzieci.  Jak  będzie  nadmiar  w 
Gierzwałdzie  a  już  jest  na  dzisiaj ,  to  trzeba  będzie  uzupełnić,  żeby  stworzyć  
miejsca.
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – musimy zapewnić edukację przedszkolną
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wszystkim dzieciom na terenie  gminy.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  już od 2016 roku w przypadku  gdy taka potrzeba 
jest ,  rodzice  zgłoszą,  łaski  nie  robimy.  Musimy  zapewnić  edukację 
wczesnoszkolną nawet.  
Innych uwag nie  zgłoszono.

Ad pkt 6.  Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Jadwiga Dymkowska –  przechodzimy 
do  punktu  szóstego  –  informacja  o  zatwierdzonych  arkuszach  organizacyjnych  
szkół  na rok 2018/2019.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  arkusze  organizacyjne  jak  co  roku  są 
zatwierdzane.  W  tym  roku  i  w  tamtym  też  były  zatwierdzone  również  przez 
Kuratorium  Oświaty  w  Olsztynie.  Arkusze  już  wróciły.  Zostały  zatwierdzone  bez 
uwag.  Następnie  zostały  zatwierdzone  przez  wójta  do  realizacj i .  Corocznie  jest  
jeszcze  weryfikacja  we  wrześniu.  Arkusze  to  jest  tylko  propozycja  przydziału  
godzin,  l iczby  uczniów  a  konkretna  weryfikacja  jest  we  wrześniu.  Wtedy  się  te  
arkusze  aneksuje.  Jeśli  chodzi  o  te  arkusze,  które  zostały  złożone  w  kwietniu,  bo  
projekt  arkuszy  jest  pisany  w  kwietniu.  W  tej  chwili  jeśli  chodzi  o  szkoły,  to 
pokrótce Państwu przedstawię jak to  było  planowane.
Szkoła  Podstawowa  im.  Zawiszy  Czarnego  w  Szczepankowie  –  dyrektorem  jest  
Wiesława  Eggert .  Będzie  w  tej  szkole  się  mieści ła  klasa  rocznego  przygotowania  
przedszkolnego.  Tam  przewidzianych  jest  15  uczniów,  w  klasie  I  –  6  uczniów,  
klasie  II  –  6 uczniów,  klasie  III  –  9 uczniów,  klasie  IV – 9 uczniów,  klasie  V – 15 
uczniów,  klasie  VI  –  8  uczniów,  klasie  VII  –  16  uczniów,  klasie  VIII  –  12 
uczniów. Razem planowanych  jest  97 uczniów a dowożonych 54 uczniów. 
Zatrudnionych  ma  być  11  nauczyciel i  pełnozatrudnionych  i  8 
niepełnozatrudnionych,  5,5 etatu pracowników obsługi.
Oprócz  zajęć  obowiązkowych  przewidziano  następujące  zajęcia:  świetl ica  –  13 
godzin,  biblioteka  –  10  godzin,  nauczyciel  wspomagający  –  24  godziny,  
rewalidacja  –  14  godzin,  pedagog  –  10  godzin,  doradztwo  zawodowe  –  0,5  
godziny,  zajęcia  korekcyjno-kompensacyjne  –  7  godzin,  zajęcia  logopedyczne  –  8 
godzin,  gimnastyka  korekcyjno-kompensacyjna – 5 godzin.
Szkoła Podstawowa im.  Jana Pawła II  w Mielnie  – dyrektor  Zbigniew Borecki.
Klasa  rocznego  przygotowania  przedszkolnego  będzie  l iczyła  25  uczniów,  klasa  I  
–  10  uczniów,  klasa  II  –  7  uczniów,  klasa  III  –  12  uczniów,  klasa  IV  –  25 
uczniów,  klasa  V  –  18  uczniów,  klasa  VI  –  17  uczniów,  klasa  VII  –  23  uczniów,  
klasa  VIII  –  16  uczniów.  Razem  153  uczniów,  dowożonych  natomiast  120 
uczniów. 
Zatrudnionych  planowanych  jest  9  nauczycieli  pełnozatrudnionych  i  11 
niepełnozatrudnionych.  6 etatów pracowników obsługi.
Oprócz  zajęć  obowiązkowych  przewidziano  następujące  zajęcia:  świetl ica  –  26 
godzin,  biblioteka  –  15  godzin,  nauczyciel  wspomagający  –  24  godziny,  
rewalidacja  – 8 godzin,  pedagog – 12 godzin,  doradztwo zawodowe – 0,6 godziny,  
zajęcia  korekcyjno-kompensacyjne  –  3  godziny,  gimnastyka  korekcyjno-
kompensacyjna  – 8 godzin.
Przedszkole samorządowe w Mielnie  – I  oddział  – 24 przedszkolaków. 
Zatrudnionych  1,5 etatu nauczyciela ,  1 etat  pomocy nauczyciela ,  1 etat  kucharki.
Szkoła  Podstawowa  im.  Królowej  Jadwigi  we  Frygnowie  –  dyrektor  Ewa 
Zwalińska.
Klasa  rocznego  przygotowania  przedszkolnego  –  11  uczniów,  klasa  I  –  13 
uczniów,  klasa  II  –  10  uczniów,  klasa  III  –  6  uczniów,  klasa  IV  –  19  uczniów,  
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klasa  V – 16 uczniów,  klasa VI – 14 uczniów,  klasa VII  –  20 uczniów, klasa  VII  –  
15 uczniów. Razem 124 uczniów, dowożonych natomiast  78 uczniów. 
Zatrudnionych  planowanych  8  nauczycieli  pełnozatrudnionych  i  11 
niepełnozatrudnionych.  5 etatów pracowników obsługi.  
Oprócz zajęć obowiązkowych przewidziano następujące zajęcia:  świetl ica  – 15
godzin,  biblioteka  – 14 godzin,  rewalidacja  – 6 godzin,  pedagog – 14 godzin,
doradztwo  zawodowe  –  0,5  godziny,  gimnastyka  korekcyjno-kompensacyjna  –  7 
godzin,  logopedia  –  5  godzin,  zajęcia  rozwijające  kompetencje  społeczne  –  3  
godziny.
Szkoła  Podstawowa  im.  Mikołaja  Kopernika  w  Gierzwałdzie  –  dyrektor  
Małgorzata  Wiśniewska.
Klasa  rocznego  przygotowania  przedszkolnego  –  14  uczniów,  2  oddziały  edukacj i  
przedszkolnej  dla  uczniów 3 – 5 lat  –  50 uczniów, klasa  I  –  14 uczniów, klasa  II  – 
18  uczniów,  klasa  III  –  8  uczniów,  klasa  IV  –  29  uczniów,  klasa  V  –  22  uczniów, 
klasa  VI  –  25  uczniów,  klasa  VII  –  25  uczniów,  klasa  VIII  –  25  uczniów.  Razem 
230 uczniów, natomiast  dowożonych 113 uczniów. 
Zatrudnionych  18  nauczycieli  pełnozatrudnionych  i  6  niepełnozatrudnionych.  9,5 
etatu pracowników obsługi.  
Oprócz  zajęć  obowiązkowych  przewidziano  następujące  zajęcia  dodatkowe: 
świetl ica  –  30  godzin,  biblioteka  –  18  godzin,  rewalidacja  –  19  godzin,  pedagog  –  
25  godzin,  doradztwo  zawodowe  –  0,5  godziny,  gimnastyka  korekcyjno-
kompensacyjna  -   9  godzin,  logopedia  –  30  godzin,  zajęcia  korekcyjno-
kompensacyjne  –  16  godzin,  nauczanie  indywidualne  –  10  godzin,  nauczyciel 
wspomagający – 20 godzin.  
Publiczne  Gimnazjum  im.  Władysława  Jagiełły  w  Stębarku  –  dyrektor  Mirosław 
Purwin.
Dwie klasy gimnazjalne  – 50 uczniów, 37 uczniów będzie dowożonych.  
Zatrudnionych  będzie 15 nauczycieli  w niepełnym wymiarze zajęć.  
Oprócz  zajęć  obowiązkowych  przewidziano  następujące  zajęcia:  świetl ica  –  15 
godzin,  socjoterapia  –  7  godzin,  biblioteka  –  7  godzin,  zajęcia  wyrównawcze  –  4 
godziny,  rewalidacja  –  10  godzin,  pedagog  –  10  godzin,  doradztwo  zawodowe  – 
0,5 godziny,  zajęcia  korekcyjno-kompensacyjne  – 4 godziny.
Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  to  przedszkole  w 
Stębarku,  to jest  w Gierzwałdzie  w projekcie  organizacyjnym?
Sekretarz  -  Pan  Waldemar  Szydlik  –  w  projekcie  organizacyjnym  jeszcze  nie 
mieliśmy,  bo  to  jest  sprawa  świeża.  Poza  tym  to  co  Pan  Wójt  powiedział ,  mamy 
jakby oddział ,  f i l ię  gierzwałdzką.  Pisaliśmy projekt  unijny na  dofinansowanie.  Na 
razie  czekamy,  jak  dofinansowanie  będzie  przebiegało  czy  to  będzie  z  projektu 
czy  tylko  finansowane  przez  nas,  przez  budżet  nasz.  To  wszystko  jeszcze  jest  w 
trakcie.  Fil ię  w każdej  chwili  możemy powołać.  Tu nawet  nie  trzeba  uchwały  rady 
gminy.  Tu  tylko  zmiany  statucie,  że  powołujemy  fil ię  i  mamy  oddziały 
przedszkolne w Stębarku.  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  mam  pytanie  dotyczące  obłożenia  zajęciami 
nauczyciel i  zatrudnionych  w  Stębarku,  jak  to  wygląda?  Przeczytał  Pan,  że  jest  
kilkunastu  nauczycieli ,  dwie  klasy  dzieci.  Gdzie  ci  nauczyciele  „wyrabiają” 
godziny  lekcyjne?  Chodzi  o  pensum  tych  nauczycieli .  Chodzi  o  to,  w  jaki  sposób 
ci  nauczyciele  zatrudnieni  w  gimnazjum  w  Stębarku  wyrabiają  pensum  realizując 
program w dwóch klasach?
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  tak  jak  przeczytałem,  15  nauczyciel i 
zatrudnionych  w niepełnym wymiarze  zajęć.
Radny – Pan Ryszard Bala – co to znaczy w niepełnym?
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Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – to jest  w różnym.  Każdy ma inaczej .  Mają
w innych  szkołach zajęcia.  
Radny – Pan Ryszard Bala – czyli  nauczyciele  dojeżdżają  do innych szkół?
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – tak.
Radna – Pani Małgorzata  Kamińska – tak jak w całej  Polsce.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –   proszę  Pani  Małgorzato,  jeżeli  Pani  ma  ochotę 
zabrać  głos,  to  Pani  Przewodnicząca  Pani  udzieli  głosu.  Wolałbym  żeby  Pani  się 
nie  wtrącała  wtedy,  kiedy  ja  rozmawiam  z  jakimkolwiek  innym  uczestnikiem 
posiedzenia  komisj i .
Radna – Pani Małgorzata  Kamińska – uszanuję Pana wolę.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  -  chodziło  mi  o  to  pensum  dotyczące  nauczyciel i  w 
gimnazjum,  ale  wracam  do  niedawno  zakończonego  roku  szkolnego.  Część  klas  z 
innych  szkół  podstawowych  jeździła  do  Stębarka  do  gimnazjum na  zajęcia.  Czy  ta 
praktyka  będzie dalej  s tosowana?
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  pewnie  będzie,  no  bo  wiadomo,  że  te 
pracownie,  które  są  w  gimnazjum,  poza  tym  sala  sportowa  w  gimnazjum  pewnie 
będzie  wykorzystywana.  Trudno  żeby  stało  puste.  Jest  po  to,  żeby  korzystać  z 
tego.   
Radny – Pan Ryszard Bala –  jak najbardziej ,  oczywiście  że  nie  może stać  puste  i 
pajęczyną zarastać.  
Ja  bym  prosił  Pani  Przewodnicząca,  żebyśmy  to  sprawozdanie  Pana  Sekretarza  
dostali  w formie  powielonej ,  papierowej .  Tam jest  sporo ciekawych informacji .   
Innych uwag nie  zgłoszono.

Ad pkt 7.  Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Jadwiga Dymkowska –  przechodzimy 
do analizy sprawozdania z  wykonania budżetu Gminy Grunwald za rok 2017.
Wójt  – Pan Henryk Kacprzyk –  jest  podstawą do wystąpienia  o absolutorium dla 
zarządu  taka  analiza.  Cała  procedura  odbyła  się  trzy  a  nawet  cztero  etapowo. 
Pierwsza  sprawa  to  jest  sporządzenie  sprawozdania  budżetowego  w  terminie  do 
końca  pierwszego  kwartału  i  przesłanie  radnym.  W  terminie  zostały  te  mater iały  
radnym dostarczone.  Kompletne  sprawozdanie  budżetowe za  rok 2017 i  do  połowy 
czerwca  czyli  do  momentu   sesj i ,  która  się  odbędzie,  to  jest  3,5  miesiąca 
możliwości  na  analizę  tego.  Nie  tylko  sami  analizujemy ten  budżet,  bo  oczywiście  
policja  budżetowa czyli  RIO musi  również  to  sprawozdanie  w terminie  otrzymać  i  
ona  wyraża  swoją  opinie  na  temat  tego  budżetu.  Komisja  zaopiniowała 
pozytywnie.  Macie  Państwo  też  te  materiały.  Opiniuje  pozytywnie  przedłożone 
przez  wójta  gminy  sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  wraz  z  informacją  o  stanie  
mienia.  Jeszcze  jest  trzeci  stopień,  to  jest  komisja  rewizyjna  naszej  gminy,  która  
również  po  analizie  budżetu  i  po  spotkaniu  ze  mną  również  złożyła  wniosek  do 
RIO  o  pozytywne  zaopiniowanie.  Komisja  w  składzie:  Małgorzata  Mazur-
Wysocka,  Joanna  Godzwon,  Janusz  Facon  pozytywnie  zaopiniowała  wniosek 
Komisj i  Rewizyjnej  Rady  Gminy  Grunwald  o  udzielenie  absolutorium  Wójtowi 
Gminy  Grunwald  z  tytułu  wykonania  budżetu  za  2017  rok.  Najważniejszy  to  jest 
ten ostatni  akapit  czyli  wójtowi gminy z tytułu wykonania  budżetu za 2017 rok.
Jeżeli  ja miałbym się odnieść do tego budżetu,  to  uważam,  że wszystkie  założenia,  
które  były  uchwalane  na  sesj i  budżetowej  i  przez  nas  zamieszczone  do  realizacj i  
budżetu na 2017 rok zostały zrealizowane.  O tym mówi załączniki  nr 3.  Mam takie 
zestawienia  zrobione.  Co  najbardziej  interesuje  mnie  w  tym  wszystkim,  że  na 
początek  roku  gdy  przyjmowaliśmy  budżet,  budżet  wynosił  29.146.618,-  zł  a  w 
momencie  zakończenia  roku  budżet  zamknął  się  kwotą  34.551.351,-  zł .  Jest  to 
wynikiem  zmian  i  dotacj i  uzyskiwanych  w  ciągu  roku  jak  i  korzystania  z  innych  
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źródeł  f inansowania  budżetu  czyli  ze  środków  unijnych,  dotacj i  i  subwencji . 
Jeżeli  chodzi  o  te  przedsięwzięcia,  tych  przedsięwzięć  jest  27.  Najważniejsze  
wynikały  z  uchwał  rady  czyli  zmiana  nawierzchni  drogi  gminnej  do  Korsztyna,  
modernizacja  dróg  w  Zybułtowie  z  udziałem  Starostwa  Powiatowego  i  KOWR, 
modernizacja  remizy  OSP  w  Gierzwałdzie,  budowa  pomostu  na  plaży  w  Mielnie 
tzw.  ogród terapeutyczny.  Pozostałe  22  były  efektem uchwał  podjętych  przez  rady  
sołeckie.  Różne  były  wykonywane  przedsięwzięcia,  od  opracowania  projektu 
poprzez  budowy  części  chodników,  przebudowy  dróg  gminnych,  zakup  ładowacza 
czołowego,  zakup  aparatu  fotograficznego,  budowy  placówek  rekreacyjnych  i 
budowy  wiat.  Całkowity  koszt  czyli  wydatki  majątkowe  za  rok  2017  wyniosły 
2.953 tys .  zł  czyli  prawie  3 mln  zł .  Są to  pieniądze,  które zostały przeznaczone  na  
inwestycje,  na  podniesienie  poziomu  życia  mieszkańców.  Wśród  tych  3  mln  zł  aż 
1.557  tys.  zł  były  środkami  zewnętrznymi.  Były  to  środki  zewnętrzne  zarówno  z 
KOWR  jak  również  Starostwa  Powiatowego,  jak  również  środki  z  Unii 
Europejskiej  na  podstawie  podpisanych  wcześniej  umów.  Przy  3  mln  zł  wartości 
tych  projektów około  1.396 tys.  zł  to  był  wkład  własny gminy.  Uważam ten  wynik  
za  bardzo  pozytywny.  Z  rzeczy  które  niepokoją  i  zawsze  niepokoiły  nas  to  jest  
brak  realizacj i  dochodów własnych  czyl i  s tan  należności  na  31  grudnia  2017 roku. 
Tych  należności  jest  prawie  tyle  samo  co  w roku  poprzednim czyli  2.731.236,-  zł . 
W  tym  jest  z  tytułu  podatków  i  opłat  około  półtora  mil iona  a  ponad  mil ion  jest  z 
tytułu  zaliczek  alimentacyjnych  i  z  tytułu  funduszu  alimentacyjnego.  Na  to 
większego  wpływu  nie  mamy,  bo  GOPS  ma  odpowiednie  narzędzia,  żeby  ścigać 
tych  alimenciarzy.  Niestety  my  musimy  wpierw  środki  wypłacić  a  odzysk  jest  
bardzo  mizerny,  bo  ostatnio  lawinowo  z  sądu  otrzymuję  w  sprawie  umorzenia 
przeciwko  tym,  do  których  występujemy  o  zwroty  tych  należnych  alimentów. 
Nadpłaty niewielkie,  bo 59 tys.  zł .  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  jeżeli  chodzi  o  tą 
sesję  budżetową  na  której  było  zatwierdzane,  to  zostało  wpisane  do  wykonania, 
później  rady  sołeckie  dołożyły,  a  co  dołożyło  się  przez  ten  rok,  co  nie  było  tam 
zatwierdzane zatwierdzane a doszło?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  doszło  Zybułtowo,  bo  na  początek  też  nie 
byl iśmy  pewni  czy  dostaniemy  na  Zybułtowo.  Była  umowa  podpisana  ze 
Starostwem  Powiatowym  czyli  tu  było  prawie  800  tys.  zł  ze  Starostwa 
Powiatowego,  256  tys.  zł  z  naszego  budżetu  i  z  KOWR,  to  jest  prawie  1,5  mln  zł , 
co  nie  przyjmowaliśmy  w budżecie  a  trafiło  do  budżetu  w  ciągu  roku.  Uważam to 
za  doskonały  wynik,  bo  nieraz  przez  lata  wstecz  cały  budżet  przeznaczony  na 
inwestycje  wynosił  niespełna  mil ion  albo 1.200 tys .  zł .  W tej  chwili  ta  współpraca  
dobrze  się  ułożyła  w  tym  punkcie  i  ostatnio  rzutem  na  taśmę,  to  co  z  Agencji  
otrzymaliśmy,  to  w  ostatniej  chwili  zdążyliśmy  wykorzystać  i  zrobić,  żeby  się  
rozliczyć  pod  koniec  roku.  W  połowie  grudnia  jeszcze  robiliśmy.  Pogoda 
pozwoliła  i  dzięki  temu  mamy  następną  miejscowość.  Komunikacyjnie  standard 
został  znacznie  podniesiony.
Innych uwag nie  zgłoszono.

Ad pkt 8.  Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Jadwiga Dymkowska –  przechodzimy 
do  pkt  8  –  zaopiniowanie  projektów uchwał  na  najbliższą  sesję  rady gminy  –  ppkt  
a)  w sprawie zatwierdzenia  sprawozdania   f inansowego za rok 2017.
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  sprawozdania  finansowe  to  są  bilanse, 
rachunki  zysków  i  strat .  Otrzymaliście  Państwo  również  zgodnie  z  terminem.  One 
były  do wykonania do końca kwietnia.  Zostały Państwu przekazane.  Są
tabelaryczne i  l iczbowe dane.  
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Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  ppkt  b)  w  sprawie 
udzielenia  absolutorium Wójtowi Gminy Grunwald.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – to  będzie głosowane na sesj i .
Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska   ppkt  c)  –  w  sprawie 
zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata  2018 – 2027.
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  WPF  obejmuje  w  tej  chwili  zmiany 
zarówno  po  stronie  dochodów  jak  i  wydatków,  zwiększająca  obie  te  strony  o 
kwotę  128.773,20  zł .  Zwiększone  są  dochody  bieżące  o  101.072,20  zł .  Natomiast  
dochody majątkowe stanowią 27.701,-  zł .  To jest  dochód otrzymany ze sprzedaży
płyt  betonowych.  On nie  był  wprowadzony wcześniej  do budżetu jako dochody.  Po  
analizie  wydatków,  należało  to  wprowadzić.  Jeśli  chodzi  o  kwotę  zmian po stronie 
wydatków,  zwiększono  wydatki  bieżące  o  kwotę  107.686,42  zł  i  wydatki  
majątkowe  o  kwotę  21.086,78  zł .  Nie  dokonano  zmian   kolosalnych  inwestycj i  
tylko  przesunięcia  tych  wydatków  sołeckich.  Rady  sołeckie  dokonały  zmian.  Te 
środki zostały przesunięte.
Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca Komisji  – Pani Jadwiga Dymkowska – przechodzimy do
następnego  punktu  –  zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  budżetu 
gminy Grunwald na 2018 rok.
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  uchwałę  budżetową   jak  wcześniej 
wspomniałam  zwiększamy  po  stronie  dochodów  jak  i  wydatków  o  kwotę 
128.773,20  zł .  Jest  to  wzrost  dochodów  wynikający  z  różnych  dochodów,  wpływy 
z  rozliczeń  z  lat  ubiegłych  –  za  prace  interwencyjne,  które  są  dofinansowane  jak  
również dochód uzyskany ze sprzedaży płyt  betonowych.  
Jeśli  chodzi  o  wydatki,  są  analogicznie  te  same  kwoty  przeznaczane  na 
przesunięcia  czy  zwiększenia  wydatków różnych.  Jest  jeszcze  jeden  dochód,  który 
dostaliśmy na podręczniki  do szkół.  Jest  to  dotacja  otrzymana  w kwocie 62.971,20 
zł .  To  jest  dotacja  na  podręczniki,  materiały  ćwiczeniowe  dla  szkół.  Ta  dotacja  
jest  rozprowadzona  w  budżecie  po  szkołach  zgodnie  z  przeznaczeniem.  To  jest 
dotacja  celowa.  To  są  święte  pieniądze,  których  nie  można  ruszyć.  Między innymi 
dla  szkoły  podstawowej  w  Dylewie  również  ta  dotacja  jest  w  kwocie  3.868,43  zł .  
Pozostałe  wydatki  to  przesunięcia  między  paragrafami.  W  funduszu  sołeckim  w 
Rychnowskiej  Woli  zostały  środki  przeznaczone  na  siłownię  zewnętrzną.  Zostały 
przesunięte  jako  wydatki  majątkowe.  W  funduszu  sołeckim  w  Domkowie  zmiana 
klasyfikacj i ,  były  wcześniej  przeznaczone  na  siłownię,  w tej  chwili  na  plac  zabaw 
przesunięcia.  Zmieniają  się  klasyfikacje  i  zmiana  nastąpiła  w  tych  środkach 
inwestycyjnych.  Jeśli  chodzi  o  oświatę,  to  tam jest  wzrost  o  63  tys .  zł ,  62.971,20 
zł  jest  na  zakup  podręczników.  Pozostała  kwota  niewielka,  wzrost  innych 
wydatków.
Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  ppkt  e)  w  sprawie 
wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy  Grunwald 
nieruchomości  niezabudowanych.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – dotyczy to miejscowości  Mielno. Uchwałą rady

8



gminy  przejęliśmy  na  początku  tego  roku  park  w  Mielnie  ponad  2  ha.  Jeżeli 
chodzi  o  ten  park,  tam  są  dwie  drogi,  jedna  którą  się  wjeżdża  do  parku  od  drogi 
asfaltowej  do budynku hodowli a druga droga to jest  od bramy,  droga brukowana a 
dalej  była  brama,   od bramy do drogi  gminnej .  Każdy załącznik  dostał  do projektu  
uchwały.  Te  dwie  drogi,  o  tą  jedną  już  dawno  mieszkańcy  zwracali  s ię,  żeby  był  
przejazd  do  drogi  gminnej  w  dół.  Po  podjęciu  tej  uchwały  możemy  przystąpić  do 
sporządzenia  protokołu ustalającego warunki zbycia.  Jest  to  przejęcie  nieodpłatne. 
Po podjęciu uchwały będę mógł  zaprosić  przedstawicieli  Towarzystwa Jezusowego 
do sporządzenia  aktu notarialnego i  te  drogi przejdą na naszą własność.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  mam  pytanie  dotyczące  działki  195/33,  taki 
wyłączony fragmencik.  Czy tam jest  przepompownia?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – to  jest  hydrofornia.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  w  poprzedniej  uchwale  nie  była  przejmowana,  jak 
przejmowaliśmy  te  dwie  duże  działki.  W  tej  chwili  jest  też  wyłączona.  Co  z  tą  
działką?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  to  jest  nasza.
Radny – Pan Ryszard Bala – to  już jest  gminna.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – tak.
Innych uwag nie  zgłoszono.

Przewodnicząca  Komisji  –  Pani Jadwiga Dymkowska –  przechodzimy do ppkt  f) 
w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  po  umowie 
zawartej  na czas oznaczony do 3 lat .
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  chodzi  o  miejscowość  Dylewo.  Dotyczy  to 
dzierżawcy,  który  prowadzi  działalność  handlową.  Wydzierżawił  działkę  od 
Urzędu  Gminy.  Działka  jest  własnością  gminy.  To  jest  działka  2,25  ara  położona 
w  obrębie  geodezyjnym  Dylewo  przy  kotłowni.  Jest  podanie  o  przedłużenie 
umowy  na  dalszy  czas.  Ja  mogę  do  3  lat ,  powyżej  3  lat  może  to  zrobić  tylko  rada  
gminy.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  kto  jest  dotychczasowym  dzierżawcą  tej  działki? 
Rozumiem,  że to  jest  przedłużenie.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nie  wiem,  czy  mogę  powiedzieć.  Naprawdę  nie 
wiem.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  jeżeli  ktoś  użytkuje  mienie  gminne,  to  musi  się 
l iczyć  z  tym,  że  jego dane  są  publiczne.  To nie  jest  prywatna  działka  Pana  Wójta,  
którą tam Pan komuś użycza.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  naprawdę  powiem  szczerze,  że  mnie  nie 
interesuje.  Tu  chodzi  o  Pana  Dariusza  Borkowskiego.  Mnie  nie  interesuje  kto 
prowadzi  działalność gospodarczą tylko  cieszę się,  że  ktoś chce prowadzić.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  też  się  cieszę,  że  ktoś  pieniądze  przynosi,  ale 
dobrze wiedzieć,  kto te  pieniądze  przynosi.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  3  lata  temu  ja  wydzierżawiłem  tę  działkę.  Ja 
mogę wydzierżawić do lat  3.  Powyżej  3 lat  już dzierżawi rada gminy.
Chciałbym się zapytać  czy są jakieś  wątpliwości,  co do przedłużenia  tej  umowy?
Innych uwag nie  zgłoszono.

Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  ppkt  g)  w  sprawie 
wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości  niezabudowanej .
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  już  podejmowaliśmy  uchwałę  tzw.  intencyjną  o 
woli  sprzedaży  działki.  Chodzi  tu  o  drogę  wewnątrz  polną  w  miejscowości 
Marcinkowo dotyczącą  własności  Pana  Biedrzyckiego  i  jego  żony  i  dwóch  synów. 
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Po  intencyjnej  nastąpiła  wycena  i  w  tej  chwili  możemy  przystąpić  do  transakcj i 
czyl i  wykupu  tej  działki  przez  Pana  Biedrzyckiego  od  Gminy  Grunwald.  Do  tego 
jest  potrzebna uchwała rady gminy.
Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  przechodzimy  do 
następnego  podpunktu h)  w sprawie  zmiany Uchwały  Nr XLV/245/2014 w sprawie 
określenia  stawek  opłat  za  zajęcie  pasa  drogowego  dróg,  których  zarządcą  jest  
Gmina Grunwald.
Wójt  – Pan Henryk Kacprzyk –  jest  to  uchwała  podjęta  w sprawie  tego  internetu 
szerokopasmowego,  który  dzisiaj  to  już  powinien  z  5  lat  działać.  Inwestycja 
została  bardzo  dawno  zaczęta.  Zostało  zaangażowane  w  to  dużo  środków 
samorządowych  około  330  mln  zł .  Na  razie  mamy  3  szafy  dostępu,  które  znajdują 
się  w  Gierzwałdzie,  Zybułtowie  i  Dylewie  i  dalej  nic.  Pozostała  tzw.  „ostatnia  
mila”  czyl i  podłączenie   dostępu  do  użytkowników,  rozpoczynając  od  szkół  i  
innych  obiektów  użyteczności  publicznej .  Ja  uważam,  że  ta  sprawa  już  dawno 
powinna  się  oprzeć  o  inne  organa,  bo  inne  technologie  wyprzedzają  już 
światłowodowe,  ale  Marszałek  zwrócił  s ię  do  wszystkich  samorządów  o  to,  żeby 
przeszkodą  nie  były  w  tym  zaporowe  ceny  opłat  za  zajęcie  powierzchni  pasa 
drogowego.  Przygotowałem  taką  uchwałę.  Już  po  wielokrotnym  analizowaniu 
przez  prawników,  bo  prawnicy  analizowali  czy  możemy  do  tego  podmiotowo 
podejść  czyli  zwolnić  konkretny  podmiot,  który  będzie  realizował  te  inwestycje 
tej  „ostatniej  mil i”  tylko  a  nie  pozostałych.  W  uzasadnieniu  uchwały 
przedstawiłem,  że  taka  opinia  prawna  wypracowana  jest  przez  Urząd 
Marszałkowski  została.  Podmiot,  który  będzie  realizował  tą  inwestycję  możemy 
zwolnić  z  tej  opłaty.  W  efekcie  będzie  to  służyło  nam.  Nas  interesuje  bardzo  
posiadanie  internetu  szybko  działającego,  błyskawicznie,  bo  tu  się  mówi  o 
światłowodowym,  to  ponad  100  na  pewno,  ale  żeby  nie  tracić  na  innych 
podmiotach.  W tej  chwili  dotyczy to tego jednego podmiotu na drogach gminnych.
Jakie  te  stawki  były,  które  my  żeśmy  wtedy  podjęli  uchwałą  rady  gminy  z  roku 
2014.  To  był  za  zajęcie  chodników,  poboczy 6,-  zł .  Proponowana  jest  w tej  chwili  
1,50  zł .  Za  zajęcie  jezdni,  opasek,  zatok  była  7,-  zł ,  proponowana  jest  2,-  zł .  
Jezdni  powyżej  20%  do  50%  szerokości  było  8,-  zł ,  proponowane  jest  3,-  zł ,  
jezdni  powyżej  50% do  całkowitego  jej  zajęcia  było  10,-  zł ,  jest  proponowane  5,-  
zł .  Roczne  stawki  opłat  za  zajęcie  pasa  drogowego  dróg  gminnych  w  celu 
umieszczenia  w  nim  urządzeń  infrastruktury  „ostatniej  mili”  niezwiązanych  z 
potrzebami  zarządzania  drogami  lub  potrzebami  ruchu  drogowego  za  1  m 2 

powierzchni  pasa  drogowego  zajętego  przez  rzut  poziomy  urządzenia 
infrastruktury telekomunikacyjnej  wynoszą:  w poprzek drogi  16,-  zł ,  w jezdni  14,-  
zł ,  poza jezdnią 12,-  zł  a  było  200,-  zł ,  150,-  zł  i  100,-  zł .  
Jest  to  skomplikowana  sprawa.  Myślę,  że  w  tym  uzasadnieniu  sedno  tego 
problemu  oddałem.  Pierwotnie  jak  ustalaliśmy,  nie  braliśmy  pod  uwagę  tej  
szerokopasmowej  informatyzacj i  gminy.  Braliśmy pod uwagę inne podmioty,  które 
umieszczały  w  naszym  pasie  drogowym  różne  urządzenia.  Tutaj  wyłączamy 
wykonawcę tej  „ostatniej  mili”.  
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Sławomir Matuszewski – patrząc  na postępy 
prac,  to chyba bez różnicy jaką my podejmiemy cenę.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  mnie  o  co  innego  chodzi.  Ja  przygotowałem  ten 
projekt,  żebyśmy  nie  byli ,  bo  zawsze  jesteśmy  wymieniani  na  wszelkich 
spotkaniach,  na  które  sekretarz  nasz  jeździ,  jako gmina,  która  akurat  tutaj  nie  jest  
zainteresowana tą  „ostatnią  milą”,  że są  zaporowe ceny za zajęcie  pasa drogowego  
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i  właśnie  to,  że  dotyczy  to  tylko  „ostatniej  mili”  a  nie  pozostałych  podmiotów,  
które  realizują  zadania  w  naszych  pasach  drogowych.  Możemy  uniknąć  takich  
zarzutów. Nie wiem czy to  pomoże czy nie pomoże.  Ta uchwała nie  zuboży gminy, 
bo dotychczas  nawet  szpadla nie wbito,  żeby „ostatnią  milę”  zacząć budować.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  do  tego  co  Pan  Wójt  powiedział ,  nawet  gdybyśmy 
obniżyl i  do  złotówki  za  metr  kwadratowy,  to  przedsiębiorca  nie  przyjdzie  tutaj , 
nie  zainwestuje  dużej  kasy  i  potem  będzie  czekał,  że  mu  3  czy  5  abonentów  się  
przyłączy  do  jego  inwestycj i ,  na  którą  on  włożył  spore  pieniądze.  Rozumiem,  że 
tu  chodzi  o  ratowanie  skóry  marszałka  czy  zarządu  województwa  z  tego  powodu,  
że  gdzieś  tam  na  początku  sprawy  się  tak  ślimaczyły,  że  technologie  poszły  do 
przodu  w  takim  stopniu,  że  ten  internet  po  kablu  czy  nawet  po  światłowodzie  już 
nie  jest  tak  atrakcyjny.  Jeśli  nawet  po  złotówce  ustalimy  stawkę,  to  nie  sądzę,  
żeby znalazł  się  jakiś szaleniec,  który miałby ochotę tutaj  inwestować.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – dokładnie tak to wygląda.  
Innych uwag nie  zgłoszono

Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  przechodzimy  do 
następnego  podpunktu  i)  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Grunwald  w  obrębie  geodezyjnym 
Gierzwałd,  część działki  7/3.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  to  już ta  uchwała raz była  przedstawiana.  Na
sesj i  rady ją wycofałem, z  tego powodu, że pierwsza uchwałą,  którą powinniśmy
podjąć,  to  było  uchwalenie  studium  uwarunkowań  architektonicznych  i  rozwoju 
gospodarczego.  Na  ostatniej  sesj i  żeśmy  taką  uchwałę  podjęli  a  efektem  jej  i  
następna  w  kolejności  powinna  być  ta  uchwała  o  uchwaleniu  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego dotycząca  już czysto  i  wyłącznie  tej  działki  7/3. 
Oczywiście  całą  procedurę  z  planu  przestrzennego  trzeba  było  przeprowadzić.  
Było  to  wyłożone  do  wglądu  publicznego.  Uwag  nie  wniesiono.  Przedstawiam  w 
tej  chwili  ten projekt  uchwały do uchwalenia na naszej  sesj i  w środę.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  -   ja  mam  pytanie  do  paragrafu  8  ppkt  3  – 
do  rekultywacji  gruntów  dopuszcza  się  zastosowanie  gleby  i  ziemi,  w  tym 
kamieni,  oprócz  gleby  i  ziemi  zawierającej  substancje  ropopochodne.  Rozumiem,  
że żadnych  śmieci  nam nie zwiozą.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk -  nie.  Zapis jest  teraz wyraźny.
Radna – Pani Małgorzata  Kamińska – żeby nie  było  jak na Zapiece.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  tam  nie  było  zapisów  taki,  a  w  tej  chwili  zapis 
jest  wprowadzony.  
Innych uwag nie  zgłoszono.

Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  następny  podpunkt  j )  w 
sprawie  zmiany  uchwały  Nr  IV/28/03  w  sprawie  ustalenia  l iczby  punktów 
sprzedaży  napojów  zawierających  powyżej  4,5  alkoholu,  z  wyjątkiem  piwa, 
przeznaczonych do spożycia  poza miejscem sprzedaży jak i  w miejscu sprzedaży.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  wynikła  sytuacja  i  Pani  Jabłonowska 
przygotowała  tą  uchwałę.  Ustali l iśmy  liczbę  punktów  napojów  alkoholowych  5  w 
miejscu  sprzedaży.  Międzyczasie  powstał  dodatkowy  punkt.  Została  nabyta  część 
restauracj i ,  część  nieruchomości  nad  jeziorem  Mielno  z  tą  restauracją  zwaną 
kiedyś  „Krokodyl”.  Ten właściciel  który nabył,  to  zwrócił  s ię  do nas  o zezwolenie  
na  spożywanie  alkoholu  na  miejscu.  Myślę,  że  to  jest  logiczne.  Miasta  duże  też 
przechodzą  z  tych  punktów  sprzedaży  ogólnej  do  punktów  sprzedaży  w  miejscu. 
Chodzi  o wydanie zezwolenia  na sprzedaż alkoholu powyżej  4,5% w tym punkcie
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w Mielnie.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  mam  pytanie,  poprzedni  właściciel  tam sprzedawał 
napoje  alkoholowe powyżej  4,5%. Czy ta  koncesja  na sprzedaż  dotyczy  lokalu  czy 
właściciela?  Komu  się  ją  wydaje:  na  dany  lokal  czy  dla  właściciela,  niezależnie  
kto tym właścicielem w tym czasie  jest?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  to  się  wydaje  na  punkt  i  to  się  wydaje  rocznie.  
Odnawia  się  bardzo  często,  bo  ktoś  może  na  pół  roku  wziąć,  może  wziąć  na  3  
miesiące.  Najkrótszy  jest  na  festyny  3-dniowy.  Tutaj  brano  też  sezonowo.  Na 
„Krokodyla”  poprzedni  właściciel  brał  na  3  miesiące  lub  pół  roku.  Tylko 
restauracje  pełne  jak  Stębark,  „Austeria”  mają  na  cały  rok.  Nie  wiem  na  jaki  się 
zwróci  okres  ten  właściciel .  Nie  wiem  na  dzisiaj  Tylko  istnieje  potrzeba  tego 
punktu jednego, żeby jemu udostępnić.  
Innych uwag nie  zgłoszono.

Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  podpunkt  k)  w  sprawie 
utworzenia Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Mielnie.  
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  w  sierpniu  poprzedniego  roku  rada  gminy 
podjęła  uchwałę  o  utworzeniu  przedszkola  finansowanego  z  programu 
operacyjnego  Europejskiego  funduszu  społecznego.  Ten  projekt  się  kończy  w 
sierpniu  2018  roku.  Kierowany  był  przez  koordynatora  projektu,  przez  dyrektora 
szkoły.  Powołanie  zespołu  szkolno  –  przedszkolnego  umożliwi  po  zakończeniu 
projektu  to,  że  dyrektor  zespołu  będzie  jednocześnie  dyrektorem  przedszkola. 
Dlatego  łączymy  to  przedszkole  razem  ze  szkołą  i  dyrektor  szkoły  będzie 
dyrektorem  zespołu.  Będzie  przeprowadzony  konkurs  na  dyrektora  zespołu 
szkolno – przedszkolnego w Mielnie.
Jeżeli  byśmy tego nie  zrobili  przedszkole musiałoby być  kierowane przez
oddzielną  osobę  czyli  musiel ibyśmy  powołać  znowu  dyrektora  przedszkola.  To 
wiązałoby  się  też  z  kosztami.  Dlatego  jest  uchwała  w  sprawie  utworzenia  zespołu 
szkolno  –  przedszkolnego  w  Mienie.  Załącznikiem  do  uchwały  jest  akt 
założycielski  zespołu  i  załącznik  nr  2  czyl i  s tatut  zespołu  szkolno  – 
przedszkolnego.  
Radny – Pan Ryszard Bala –  Czy  w związku z utworzeniem tego zespołu  szkolno 
–  przedszkolnego  nie  zachodzi  potrzeba  uchylenia  statutu  Szkoły  Podstawowej  w 
Mielnie?   
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  ta  szkoła  istnieje.  Przedszkole  też  będzie 
istniało  tylko w zespole.  Dwa oddzielne  organizmy będą.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  dwa  oddzielne  organizmy,  każdy  z  nich  mający 
swój statut.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  tak.  Mają  oddzielne  pieczątki.  Szkoła 
istnieje  dalej  i  przedszkole też istnieje,  ale w zespole.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –   To  jest  s tatut  zespołu  szkolno  –  przedszkolnego 
czyl i  dla  tych  dwóch  jednostek:  dla  szkoły  i  przedszkola.  Prócz  tego  statutu  dla  
całego  zespołu  będą  jeszcze  statuty  dla  poszczególnych  jednostek? 
Proponowałbym,  żeby  Pan  to  wyjaśni ł .  Ja  nie  oczekuję  od  Pana  odpowiedzi  w  tej  
chwili  tylko  zwracam Panu  na  to  uwagę.  Trzeba  wyjaśnić  do  końca,  żeby nie  było 
zarzutów.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  czy  w  przypadku  utworzenia  zespołu  szkolno  - 
przedszkolnego oddzielnie  posiada statut szkoła,  oddzielnie  przedszkole.
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – jeden jest .
Radny – Pan Ryszard Bala – wypadałoby może tam załączyć  zdanie,  że traci  moc
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prawną dotychczasowy statut  czy coś  takiego,  bo ja  nie  jestem prawnikiem.  Pytam 
tych,  którzy wiedzą więcej .
Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  tu  w  statucie  jest  na 
początku  w  postanowieniach  ogólnych  z  czego  składa  się  ten  zespół.  Ten  zespół  
składa  się  ze  szkoły  i  przedszkola  samorządowego.  Dalej  mamy  jakie  tablice 
umieszczone będą,  jakie  pieczątki.  Statut  jest  jeden tylko  zmienione formy.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  to  samo  będzie  w  Stębarku.  Powołamy  zespół 
szkolno  –  przedszkolny  i  ogłosimy  konkurs  na  dyrektora  zespołu  szkolno  – 
przedszkolnego.  Taka jest  kolejność.
Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  statut  is tniejący  szkoły 
podstawowej będzie  musiał  być  w jakiś sposób wycofany.  
Innych uwag nie  zgłoszono.

Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  podpunkt  l)  w  sprawie 
przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego  gminy  Grunwald  w  obrębie  geodezyjnym  Gierzwałd,  pomiędzy 
drogą powiatową nr 1262N a drogą wojewódzką nr 542, część działki  7/3.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  to  jest  to  samo,  na  co  będziemy  opracowywali 
miejscowy  plan  tylko  trochę  głębiej  w  kierunku  Kiersztanowa.  Jeszcze 
przeprowadzono  odwierty  i  s twierdzono  złoża.  Jak  przebiega  l inia  średniego 
napięcia,  do  tego  miejsca  występuje  ten  właściciel  o  opracowanie  miejscowego 
planu.  Procedura  potrwa  dosyć  długo.  Myślę,  że  jest  to  celowe,  bo  już  obciążeń  
żadnych więcej  nie  będzie.  Będzie zwiększona powierzchnia  wydobycia.  
Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  podpunkt  ł)  w  sprawie 
zatwierdzenia  projektu  Regulaminu  dostarczania  wody  i  odprowadzania  ścieków 
obowiązującego na terenie  Gminy Grunwald.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jeżeli  chodzi  o  sprawy  związane  z  wodą  i  ze 
ściekami  to  się  diametralnie  zmieniły,  dlatego  to  wszystko  trzeba  uporządkować.  
Wystąpiliśmy  już  do  „Wody  Polskie”  w  Gdańsku  o  zatwierdzenie  taryf  na 
dostarczanie  wody  i  odprowadzanie  ścieków.  W  tej  chwili  jest  sytuacja 
następująca,  że  rada  nie  ma  wpływu na  ustalanie  cen.  Zależy  to  od  przedstawienia 
przez  nas  realnych  kosztorysów,  rozliczeń  szczegółowych  dotyczących  sprzedaży 
wody  i  pobierania  opłat  za  ścieki.  Bardzo  dużo  gmin  złożyło  te  wnioski,  bo 
musiały  i  bardzo  dużo  tych  wniosków  nie  przeszło.  Nasz  wniosek  przeszedł.  
Przeszedł  bardzo  korzystnie  jeżeli  chodzi  o  mieszkańców  gminy.  Stara  cena  
wynosi ła  2,56 zł  za  m 3 ,  nowa wynosi  2,64 zł .  W tym roku będzie  trochę  wyższa  ze 
względu,  że  musimy  wnieść  opłaty  za  rozpatrzenie  tego  wniosku  za  rok  2017  i  
2018.  Już  mamy od nich  wiadomość,  że  nowa cena  wody od 15 czerwca 2019 roku  
do 14 czerwca 2021 będzie  wynosi ła  2,58 zł  czyl i  dwa grosze na  m 3  to  uważam,  że 
to  nie  powinno  mieszkańców  dotknąć,  bo  w  zasadzie  cena  pozostaje  taka  sama. 
Jeżeli  chodzi  o  abonament,  to  jest  ta  opłata,  którą  pobieramy  miesięcznie  za  
prowadzenie  całej  tej  buchalterii  dotyczącej  sprzedaży  wody  i  księgowania.  To 
jest  opłata  miesięczna  stała  i  tutaj  ustalona  została  dla  nas  przez  „Wody  Polskie”  
na 1,65 zł  a stara  cena była  2,-  zł  czyli  nieznacznie niżej .  
Jeżeli  chodzi  o  ścieki  to  cena  była  6,24  zł  a  została  ustalona  na  6,29  zł  czyli  o  5  
groszy  a  abonament  1,90  zł  miesięcznie.  Cena  ścieków  od  czerwca  2019  będzie  
wynosi ła  6,26  zł .  Tylko  2  grosze  więcej .  Prawie  że  została  utrzymana  cena  taka 
jaka  jest  a  abonament  ustalony  jest  na  1,90  zł  miesięcznie  czyli  rocznie  do  tej  
ceny  dopłacimy  12  miesięcy  razy  1,90  zł  za  abonament.  Myślę,  że  są  to  ceny 
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dobre,  do  przyjęcia.  W  celu  zatwierdzenia  przez  organ  „Wody  Polskie”  taryfy  do 
wniosku  trzeba  było  dołączyć  projekty  taryf  wraz  z  uzasadnieniem,  projekty  taryf 
w  wersj i  elektronicznej ,  sprawozdanie  finansowe  za  3  ostatnie  lata  obrotowe 
czyli  było  to  2014,  2015  i  2016,  sprawozdanie  za  rok  2017,  szczegółową 
kalkulację  kosztów  eksploatacj i ,  alokacj i  niezbędnych  przychodów  według 
taryfowych  grup  odbiorców,  szczegółowe  uzasadnienie  zaplanowanych  pozycj i  
kosztowych  dla  3  kolejnych  lat  obowiązywania  taryfy.  Z  tego  się  Pani  Magda 
Orzoł  wywiązała  bardzo  dobrze.  Utrzymaliśmy  tą  cenę,  a  najważniejsze  to,  że  ta 
cena została  przyjęta.  W przypadku wielu gmin nie została  przyjęta.
Dla  porównania  wziąłem  kilka  samorządów.  My  będziemy  mieli  za  wodę  2,58  zł  
od 2019 roku a  Olsztyn  ma 4,-  zł ,  Barczewo 3,20,  Stawiguda 3,71 zł ,  Ostróda  2,81 
zł ,  Miłomłyn  3,33  zł ,  Lubawa  3,64  zł ,  Dąbrówno  3,46  zł ,  Morąg   4,18  zł , 
Gietrzwałd 3,92 zł  a my 2,58 zł .  Myślę,  że dobrze tu się  mieścimy.  
Jeżeli  chodzi  o  ścieki  jest  już  inaczej .  Ścieki  nie  rozkładają  się  na  wszystkich,  bo 
wodę  bierzemy  wszyscy  mieszkańcy  Gminy.  Ścieki  nie,  bo  nie  mamy 
skanalizowanej  całej  gminy,  ale  około  60% jest  skanalizowanej .  U nas  ścieki  będą  
6,26 zł  kosztowały,  w Gietrzwałdzie  6,03 zł ,  w Morągu 6,89 zł ,  w Dąbrównie  6,16 
zł  czyli  10  groszy  mniej ,  Stawiguda  6,82  zł ,  Barczewo  8,22  zł ,  Olsztyn  5,96  zł ,  
ale  z  tego  tytułu,  że  Olsztyn  jest  bardzo  dużym  miastem.  Myślę,  że  są  to  ceny  do 
przyjęcia.  Żeby  to  wszystko  wdrożyć  do  działania  potrzebna  jest  uchwała  w 
sprawie  zatwierdzenia  projektu  Regulaminu  dostarczania  wody  i  odprowadzania 
ścieków  obowiązującego  na  terenie  Gminy  Grunwald.  Najważniejszy  paragraf,  to  
jest  § 16,  w  którym  wykreślono  ostatni  zapis  „Gmina  może  pobierać  określoną  w 
taryf ie  opłatę  za  wykonanie  czynności  związanych  z  odbiorem  przyłączy.”  Czyli  
my nie  możemy pobierać opłaty jak ktoś się  nowy przyłącza.  Nie ma takiej  opłaty,  
to  zostaje  wykreślone.  Poza  tym  regulamin  pozostaje  taki,  jaki  mieliśmy 
dotychczas.  
Radny - Pan Ryszard Bala – mieszkańcy Mielna zwrócili  s ię do mnie  z  pytaniem, 
w jaki sposób mogliby podłączyć  działki  położone wzdłuż drogi  wojewódzkiej ,   na 
wysokości  bloków  do  sieci  wodociągowej?  Z  tego  co  wiem,  został  wykonany 
projekt  wodociągu  do  Lipowej  Góry.  Ewentualnie  być  może  warto  przemyśleć  
sprawę  wpięcia  się  w  ten  wodociąg  na  terenie  gminnym  i  pociągnięcia  nitkę 
wzdłuż  ogródków  działkowych.  Tam  jest  zapotrzebowanie  na  wodę  bez 
odprowadzenia  ścieków,  bo  tam  ta  woda  potrzebna  jest  do  podlewania.  Nie  ma 
innego  źródła  wody w tej  okolicy.  Chciałbym usłyszeć  od  Pana,  jakie  moglibyśmy 
tutaj  podjąć działania,  żeby te ogródki  działkowe podłączyć  do wody bieżącej .
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  wszystko  jest  możliwe.  W  tej  chwili  jest  dużo 
takich  odbiorców  wody,  którzy  mają  podwójne  wodomierze,  jeden  na  cele 
komunalne  a  drugi  w  ogrodzie  zamontowany  w  odpowiedniej  studzience 
wodomierzowej.  Inkasent  spisuje  obydwa odczyty.  Ten komunalny jest  związany z 
rozliczeniem  ścieków  a  ten  drugi  nie  jest  z  rozliczeniem  ścieków  związany.  To 
jest  możliwe,  ale  pod  warunkiem,  że  będziemy  realizowali  ten  wodociąg,  bo 
najdroższym  czynnikiem  będzie  przejście  pod  jezdnią,  pod  drogą  wojewódzką  i  
opłaty  za  to  przejście.  Jeżeli  będziemy  realizowali  przedsięwzięcie  Lipowa  Góra,  
oczywiście  jest  możliwość w prawo wykonania.  
Rady  –  Pan  Ryszard  Bala  –  jeszcze  przed  jezdnią  asfaltową,  od  Lipowej  Góry 
jeżeli  będzie biegł  wodociąg to  przed jezdnią.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  będzie  biegł  od  wodociągu  Zybułtowo,  Mielno 
jest  po prawej  stronie sieć.  Trzeba  przejść przez drogę.  
Radny – Pan Ryszard Bala – przez drogę wojewódzką?
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Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  tak,  oczywiście.  Początkowo  realizowaliśmy 
inną  koncepcję.  Chcieliśmy  podłączyć  się  pod  Pacółtowo.  Niestety  nie 
uzyskal iśmy  zgody.  Początkowo  tak,  a  później  wycofała  się  z  tego 
przedsięwzięcia.  Przeszliśmy  na  drugą  koncepcję  czyli  wykonany  jest  projekt  
wody,  która  idzie  z  Grunwaldu  do  Mielna.  On  jest  po  prawej  stronie.  Trzeba  
przebicie  zrobić pod drogą wojewódzką i  wtedy w prawo można odbić.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  właśnie  o  tym  mówię,  o  odbiciu  w  prawo  już  po 
przejściu  drogi.  W  jaki  sposób  mieszkańcy  mają  swoje  potrzeby  realizować?  Na 
podstawie  tych  4  paragrafów  w  punkcie  16  każdy  indywidualnie  ma  złożyć  
wniosek czy  też  wykona  się  jak  gdyby  aneks  do  tego  projektu  i  pociągnie  się   200 
metrów wodociągu.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  to  nie  jest  aneks.  Tu  trzeba  wykonać  projekt 
techniczny  ograniczony  na  uproszczonej  procedurze.  Jest  to  możliwe.  W 
momencie  kiedy  będzie  realizowana  Lipowa  Góra.  To  będzie  zależało  od 
możliwości  budżetowych  gminy.  Jeżeli  wejdzie  w plan  budżetowy wykonanie  tego 
wodociągu  do  Lipowej  Góry,  trzeba  o  tyle  zwiększyć  budżet.  Da  się  wyliczyć  i  
można realizować.
Innych uwag nie  zgłoszono.

Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Jadwiga Dymkowska –  przechodzimy do punktu 
m)  w sprawie ustalenia  wynagrodzenia Wójta Gminy Grunwald.   
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest  to  uchwała,  którą  podejmują  bądź  nie 
podejmują  rady  gmin  różnych  samorządów.  Różnie  rady  się  zachowują. 
Rozporządzenie  Rady  Ministrów  jest  takie,  że  podaje,  że  o  tyle  należy  obniżyć  
stawki.  Przygotowałem  odpowiednią  uchwałę.  Nie  ma  żadnych  ustaw  dotyczących 
przeprowadzenia  tej  operacj i .  Nie  ma  żadnych  przepisów  prawnych  a  jest  termin,  
że  od  1  l ipca  należałoby  te  sprawy  uregulować.  Ja  przygotowałem  tutaj  projekt 
uchwały,  która  te  Rozporządzenie  Rady  Ministrów  by  zrealizowała.  Przy  20% 
obniżce  wynagrodzenia,  wynagrodzenie  moje  będzie  niższe  o  1.280,-  zł .  Sprawa 
podjęcia  bądź  niepodjęcia  tej  uchwały  zależy  od  radnych.  Jakie  jest  moje  zdanie  
na  ten  temat,  żeby  nie  kojarzyć  z  tym,  że  myślę  tu  o  pieniądzach,  ale  na  pewno 
każdy  pracujący  myśl i  też  o  pieniądzach,  ale  myślę  o  samej  sytuacj i  jaka  się  
wytworzyła.  Uchwałę  rady  gminy  czyl i  wolę  samorządu  uważa  się  za  nic  i  jeden  
człowiek  z  daleka  palcem  rozkazuje,  co  mają  samorządy  robić.  Nie  wiem  jakie 
konsekwencje  są  za  niepodjęcie  uchwał  bądź  pominięcie,  nie  wiem.  Jeszcze  nie 
mamy  informacji  w  tym  temacie.  Jak  Gazetę  Olsztyńską  czytal iście,  to  Rada 
Gminy Iława takiej  uchwały nie  podjęła.  Jakie  konsekwencje tego są,  nie  wiem.  Ja  
też  zgodnie  z  przepisami  przedstawiam  projekt  uchwały  do  przyjęcia  na 
najbliższej  sesj i .  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  mam  dwie  sprawy.  Jakie  są  konsekwencje?  To 
prawdopodobnie  konsekwencją  byłoby  wydanie  zarządzenia  zastępczego  przez 
wojewodę. 
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – i  wieczne odwoływanie się.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –   W  uzasadnieniu  do  tej  uchwały  w  końcu 
pierwszego  akapitu  myślę,  że  tam  jest  chyba  pomyłka,  bo  tu  nie  chodzi  o 
skarbnika,  bo skarbnikowi  chyba  to  rozporządzenie  nie  obniża  a  chodzi  o  zastępcę 
wójta.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – skarbnik i  zastępca to już moja sprawa.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  w  uzasadnieniu  wymieniony  jest  skarbnik,  ale  w 
rozporządzeniu  skarbnikowi akurat  się nie  obniża tylko zastępcy wójta.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – jak jest  taki  sam załącznik,  jeżeli  widełek
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skarbnikowi nie zmieniono,  to nic  się nie zmienia.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  zamiast  podnosić 
te  pensje  najniższe,  to  my  wyrównujemy  w  drugą  stronę  akurat.  Dziwne  to  jest ,  
ale  cóż,  tak  ktoś  sobie  zarządza.  Jeżeli  nie  podejmiemy  uchwały,  to  jak  Pan  już  
powiedział ,  będzie  zarządzenie  zastępcze.  Już  kiedyś  miel iśmy  coś  takiego,  że  za 
nie  podjęcie  uchwały było  rozstrzygnięcie.  Natomiast  nie  ma uchwały i  zostanie  ta  
sama,  to jeżeli  będziemy się  odwoływać,  i td. ,  to  za pół  roku do zwrotu będzie?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nie  mogą.  Znowu  jest  Kodeks  postępowania 
cywilnego,  że  można  dochodzić  do  jakiejś  sumy  i  do  jakiegoś  czasu.  Zmiana 
warunków  pracy  na  przykład  dla  zastępcy,  to  się  powinno  wypowiedzieć  te  
warunki.  Jest  kodeks  pracy.  Ja  nie  mówię  rada  –  wójt ,  ale  w  stosunku  do 
pracowników.  Jest  jasna  sytuacja,  że  rada  ustala  wójtowi  wynagrodzenie.  Ona 
może  sama  bez  rozporządzeń.  Może  obniżyć  bądź  podwyższyć  wynagrodzenie.  
Wszystkie  samorządy  mają  ten  dylemat.   Pytałem  się  Zarządu  Związku  Gmin 
Warmińsko  –  Mazurskich  jakie  podejmuje  stanowisko.  Rada  wspólna  samorządu 
terytor ialnego  i  rządu  jest  przeciwna.  Skierowała  ten  wniosek  do  Trybunału 
Konstytucyjnego  a  najpierw  do  prezydenta,  żeby  nie  podpisał  tej  ustawy.  Jak  to  
zostało  zrobione,  to  do  Trybunału  Konstytucyjnego.  Nie  ma  przepisów 
wykonawczych.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  nic  gorszego  nas 
nie  spotka.  Już  raz  było,  że  zmuszani  byl iśmy  do  podjęcia  i  było  zarządzenie  
zastępcze  i  od tego też odwołanie było.  Skończyło  się  wyborami.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  myślę,  że  to  już  będzie  na  sesj i  rady  gminy. 
Niech  każdy  sobie  przemyśli .  To  co  najbardziej  niepokoi,  to  jest  ingerowanie,  to 
nie  to,   że  obniżają,  być  może  trzeba  obniżyć  ze  względu  na  sytuację  budżetową 
państwa,  szukanie  oszczędności  obniżamy  tu  i  tu  wynagrodzenia.  Tutaj  przez  to, 
że  Premier  Szydło  zrobiła  fopa,  to  później  konsekwencje  trzeba  zwalić  na  kogoś 
innego.  Najgorsze  jest  to,  że  tutaj  s ię  podważa  kompetencje  rad.  To  była  wasza 
uchwała,  którą  podjęliście  świadomie.  Ktoś  z  zewnątrz  zmusza  radę  do  innego 
postępowania.  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  poprzednie  wynagrodzenie  zasadnicze  też  musiało 
się  mieścić  w  określonych  widełkach  podanych  w  Rozporządzeniu  Rady 
Ministrów.  Myślę,  że  tutaj  nic  się  nie  zmieniło.  Ja  oczywiście  jestem  też 
zdegustowany  tą  sytuacją,  że  jednym  palcem  ktoś  wskazuje  komu  ile  ma  się  
wypłacić.  To  też  było  regulowane  Rozporządzeniem.  Tutaj  żadnych  niejasności,  
co  do  aktu  prawnego  nie  ma.  Rada  Ministrów ma  takie  kompetencje.  Inna  sprawa,  
jakie  ma  moralne  prawo  obniżać  wynagrodzenie  komukolwiek   tylko  dlatego,  że 
ktoś został  przyłapany na niezbyt  moralnym postępowaniu.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  rzeczywiście,  że  trzeba  się  zastosować  do 
stawek,  ale  niekoniecznie  musi  podejmować  tą  uchwałę  rada  gminy.  Rada  gminy 
powinna  zasugerować  tym,  że  zabiera  się  im  kompetencje.  Niech  to  zrobi  aparat  
wykonawczy  rządu  czy  wojewoda.  Niech  on  to  przeprowadza.  Jeżeli  każe  jego 
przełożony bezpośredni  czyl i  premier  a  premierowi  każe  przewodniczący parti i ,  to  
niech  tą  drogą  pójdzie  ta  obniżka.  Po  drugie  stawki,  rozumiem  obniżamy  stawki,  
ale  niech  to  się  dzieje  w  jakimś  zakresie  budżetowym.  Określamy  budżet  na  rok 
przyszły  czy  od  wyborów  do  wyborów  obniżamy  stawki,  żeby  nie  było  w  trakcie.  
Ja  nie  mówię  osobie,  ale  ktoś  będzie  przystępować  do  wyborów,  jaką  mogą  mieć 
pewność,  że  proponuje  im  się  tyle  za  ciężką  pracę  a  później  jednym  posunięciem 
zmienia im się dowolnie.  Dlatego ja bym proponował,  moja propozycja  jest  taka,
żeby pozostawić to wojewodzie.  
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Przewodniczący Rady Gminy – Pan Sławomir Matuszewski – ja też tak uważam, 
że  zarządzenie  zastępcze,  żeby  nie  wyszło,  że  w  pewnym  momencie  będzie  to,  że  
źle  jest  zrobione,  inaczej  trzeba  robić  a  my  podjęliśmy  uchwałę.  Macie  uchwałę  
podjęta,  to  do  widzenia.  Kto  nie  podjął  uchwały,  to  zostanie.  Jestem za  tym,  żeby 
nie  podejmować.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Pani  Przewodnicząca,  szanowni  Państwo  mamy 
obowiązek  postępować  zgodnie  z  prawem i  w  granicach  prawa.  Akty  nadrzędne  są 
prawem  obowiązującym  Panie  Przewodniczący.  Wymigiwanie  się  czy  uchylanie  
się  od podjęcia  działań nie  jest  dobrym rozwiązaniem.  Bo to pokazuje,  że jesteśmy 
koniunkturalni.  Tam gdzie  prawo nam odpowiada,  to  my to  prawo przestrzegamy i  
realizujemy  a  tam  gdzie  to  prawo  nam  nie  odpowiada  to  zostawiamy,  niech  ktoś 
inny za  nas  podejmie  decyzję.  W internecie  coraz więcej  jest  uchwał  rad gminy na 
ten  temat.  Możecie  Państwo  sprawdzić.  Tu  w  naszej  sytuacj i  jest  takie 
nieszczęście,  nieszczęście  w  cudzysłowie,  że  wójt  miał  prawie  maksymalne 
stawki.  Już  nie  można  zrobić  żadnego  manewru,  żeby  mimo  obniżenia  kwoty 
wynagrodzenia  zasadniczego,  innymi  składnikami  czy  stawkami  procentowymi 
powrócić  do  wynagrodzenia  tego,  które  posiadał.  W  innych  gminach  jak 
zauważyłem,  tam  gdzie  wójtowi  obniżono  stawkę  wynagrodzenia  zasadniczego 
zgodnie  z  rozporządzeniem,  to  dodano  mu  na  innych  składnikach  i  wyszedł   na  to  
samo.  Jak mówię,  prawo jest  po to,  żeby go przestrzegać  a nie  żeby go omijać.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  -   gdyby  było  tak  jak  mówi  radny  Bala  nie 
potrzebne  byłyby  sądy  ni  administracyjne  ni  powszechne  żadne,  bo  te  sądy  są 
właśnie  po  to,  żeby  prostować  przekroczenia  w  prawie.  Co  robi  Komisja 
Europejska  w  stosunku  do  zachowania  się  rządu  w  sprawie  reformy  sądownictwa,  
prostuje.  Zostały  podjęte  uchwały,  które  prawdopodobnie  będą  sprostowane.  Już 
się  częściowo  rząd  wycofał.  Będzie  musiał  jeszcze  dalej  ustąpić.  Ja  biorę  pod 
uwagę  zachowanie  rady  w  Iławie,  gdzie  opozycja  przeciwko  burmistrzowi 
powiedziała,  że  sobie  nie  życzy,  żeby  ktoś  kierował  ich  zachowaniem.  Są  oni  w 
opozycji  do  burmistrza.  Tylko  bronił  jeden  radny  z  PIS.  Wiadomo  każda  myszka  
swój  ogonek  chwali .  Tutaj  s ię  nie  dziwię  się.  Pewnie  dyscyplina  partyjna  była,  że  
mają  tak  się  zachować.  Ja  myślę,  że  wysłuchaliście  jednej  strony,  wysłuchaliście  
mnie,  wysłuchal iście  przewodniczącego.  To  nie  jest  temat  na  dyskusję,  po 
pierwsze  dla  mnie  nieprzyjemny.  Nie  dlatego,  że  akurat  te  pieniądze  stracę,  ale  
chodzi  mi  o  samą  zasadę  wprowadzania  tego.  Myślę,  że  każdy  z  was  sobie 
przemyśli  tę  sprawę i  zagłosuje zgodnie ze swoim sumieniem.
Innych uwag nie  zgłoszono.

Ad pkt 9.  Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Jadwiga Dymkowska –  przechodzimy 
do punktu -   wolne wnioski i  zapytania.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  komisja  budżetu  i  radny  Dylewa  zwrócili  s ię  do 
mnie  z  tą  mało  komfortową  sytuacją  mieszkańców  Dylewka,  gdzie  ze  względu  na 
częste  awarie  sieci  energetycznej  i  hydroforni  w  Gierzwałdzie,  różnie  tu  u  nich  z  
wodą  bywa,  raz  jest  dobrze  a  w  momencie  podlewania  lub  oprysków  ciśnienie 
spada.  W momencie  kiedy  jest  awaria  sieci  elektrycznej ,  żeby uzyskać  poprzednie  
ciśnienie  musi  to potrwać nieraz dzień,  dwa.  To ciśnienie  jest  niewystarczające.  Ja 
obiecałem  komisj i ,  że  przygotuję  takie  alternatywne  rozwiązanie,  które  jest  do 
przyjęcia,  które  tą  sytuację  by  rozwiązało.  Najlepszy  pomysł  jest  zakup  i  montaż 
zbiornika  retencyjnego  o  pojemności  10  m 3 .  To  jest  duży  pojemnik  na  stopie 
żelbetowej  z  obudową  zbiornika  retencyjnego,  z  oprzyrządowaniem  zbiornika 
retencyjnego,  wykonaniem  automatyki  sterowania  i  przyłączem  energetycznym  do 
ujęcia  wody  wraz  z  oświetleniem  terenu.  W  związku  z  potrzebą  normatywnego 
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zasilenia  w  wodę  i  zapewnienia  odpowiedniego  ciśnienia  wody  w  wodociągu  na 
terenie  wsi  Dylewko  proponuję  montaż  na  terenie  ujęcia  zbiornika  retencyjnego  
czystej  wody  o  pojemności  10  m 3  na  stopie  żelbetowej  z  automatyką  i 
s terowaniem.  Zbiornik  będzie  gromadził  wodę  w  porze  nocnej  z  is tniejącej  sieci  
wodociągowej,  następnie  poprzez  system sterowania  uzupełniał  niedobory  wody w 
sieci  w  ciągu  dnia.  Czyli  jak  będzie  za  niskie  ciśnienie  z  dozownika  będzie 
pobierana  woda  i  będzie  regulowana.  Zużycie  wody  w  Dylewku  nie  jest  duże.  10  
m 3  musi  wystarczyć.  Przedsięwzięcie  to  zgodnie  z  zestawieniem  kosztów  wynosi 
brutto  98.400,-  złotych.  To  jest  jeszcze  kwestia  uruchomienia  ujęcia  wody,  które 
jest  ujęciem wody,  które  jest  ujęciem otwartym.  Tamto  zdecydowanie  drożej .  Jest  
to  temat  do  budżetu  na  przyszły  rok.  Chyba  że  znajdą  się  w  budżecie  jakieś  
środki.  Na  pewno  będziemy  musieli  przygotować  się  z  Panią  skarbnik  do 
przeglądu budżetu,  bo na pewno będziemy musiel i ,  bo nie  obejdzie  się  jeszcze  bez 
kredytowania  w  tym  roku,  bo  nie  możliwe  żebyśmy  wyszl i  przy  tych  zmianach,  
podwyżkach  nauczycielskich,  zwrotach  i  zmniejszeniu  subwencji  oświatowej ,  
innych  rzeczach  na  czysto.  Musielibyśmy w budżecie  przy tym Dylewko  umieścić.  
To jest  cena  katalogowa.  Być  może  przy ogłoszeniu  przetargu,  może  do jakichś  10 
lub  20  tys.  zł  być  niższa.  Myślę,  że  to  nie  jest  zbyt  duża  cena  w  porównaniu  do  
stacj i  podnoszenia ciśnienia  wody,  gdzie  wydaliśmy 58 czy 56 tys .  zł .  
Radny – Pan Adam Butrymowicz – teraz nie  będzie zrobione?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – jeżeli  w budżecie  się znajdzie.
Radny – Pan Adam Butrymowicz – kiedy będzie zrobione?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  w  tej  chwili  nie  jestem  w  stanie  powiedzieć. 
Gdzieś  po połowie  l ipca  sesję  będziemy chcieli  zwołać.  Na tej  sesj i  byśmy podjęli  
decyzję.
Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  ja  mam  pytanie  w 
związku  z  wejściem  tego  RODO,  proszę  mi  poradzić,  dwie  Panie  jedna  83  lata,  
druga  85  lat ,  jedna  się  porusza  przy  pomocy  balkonika,  druga  o  kulach,  a  ja  nie  
mogę wpłacić  należności  w gminie za nie.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  indywidualnie  nawet  ten temat  rozpatrzyłem.  Jak 
się  dowiedziałem,  to  troszeczkę  mnie  to  zbulwersowało,  bo  trzeba  podejść  po 
ludzku.  Rozmowy  wychowawcze  zostały  przeprowadzone.  Oczywiście  trzeba 
Panie uprzedzić,  że będą zakreślone czarnym korektorem nazwiska.  
Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  one  przeżywają 
codziennie,  co mają robić.
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  płacić  to  nie  jest  problem.  Płacić  to 
można  tylko  gorzej  przekazać  pokwitowanie.  Tam  są  dane.  Ja  też  robię  opłaty 
moim Paniom.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – jest  jeszcze jedno wyjście,  upoważnienie.  
Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – upoważnienie  podpisane przez notariusza.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – proste  cywilne upoważnienie.   
Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  kto  te  upoważnienie 
podpisze?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  one  podpiszą.  To  też  będzie  zakreślone 
nazwisko.
Przewodnicząca  Komisji  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  odnośnie  drogi  tej  od 
gimnazjum wzdłuż cmentarza.  Tam na zakręcie  zrobiło  się  bajoro.  Tam przejść nie  
można,  o przejeździe nie  ma mowy.  Za chwilę  ta droga będzie rolnikom potrzebna. 
Tam jest  konieczność wsypania  czegokolwiek.  
Wójt Pan Henryk Kacprzyk – przejrzę to,  od cmentarza  i  od gimnazjum
skrzyżowanie?
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Przewodnicząca Komisji  – Pani Jadwiga Dymkowska – na zakręcie  tam.  Coś z
tym trzeba zrobić,  bo ludzie  się skarżą.  
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  ja  mam  pytanie,  czy  już  coś  wiadomo  na 
temat  tych  małych  grantów sołeckich?
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – jeszcze nie  wiadomo.
Radna –  Pani  Małgorzata  Kamińska –  kolejna  rzecz,  w dalszym ciągu  pytam się 
o te  wiaty przystankowe.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  to  jest  w  trakcie.  Musieliśmy  się  zwrócić  do 
Zarządu  Dróg  Wojewódzkich.  Jak  się  zwróciliśmy,  to  poprosil i  o  wyrysy,  mapki,  
wszystko.   
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – to nie  jest  takie  proste.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ja  myślę,  że  w  ciągu  dwóch  tygodni  powinno 
być.  Musimy czekać na zgodę ZDW. 
Radny – Pan Dariusz Borkowski –  ja w sprawie tej  drogi na „  resztówkę”,  dziura 
robi  się coraz większa.  Po opadach deszczu koło mostu robi się też dziura.  
Wójt  –  Pan Henryk Kacprzyk –  ten  wiadukt?  Niestety  to  jest  własnością  KOWR. 
Ja  sobie  zanotuję.  Do  nich  się  zwrócę.  Ja  się  zwracałem  kiedyś  o  przekazanie 
nasypu  kolejowego  na  terenie  gminy  od  początku  do  końca,  żeby  przekazali  na 
własność  gminy.  To  drogowe  sprawy  by  rozwiązało,  bo  w  niektórych  miejscach 
można  by  kruszywa  pobrać  a  w  niektórych  sobie  ułatwić.  Ja  nawet  zwróciłem  się  
do nich,  żeby rozebrali  ten wiadukt.  
Radny – Pan Dariusz Borkowski – droga na kolonię do Osińskiego.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  mam  pytanie  do  Pana  Sekretarza.  Ostatnio 
widziałem  na  BIP  gminy  jakieś  ruchy  w  zakresie  wytwórni  mas  bitumicznych  i  w 
zakresie  przetwarzania  odpadów  gorzelni  w  Zybułtowie.  Czy  doszły  jakieś  nowe 
dokumenty  czy  dokumenty  zostały  w  jakiś  sposób  zaktualizowane?  Jaka  jest 
intencja  tego,  że te  dwie zakładki  20 czerwca zostały zmodyfikowane.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  nie  odpowiem  na  to  pytanie.  Muszę 
zapytać  się informatyka.  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  -  próbowałem  po  treści  dokumentów  dojść, 
porównywać  z  tymi  sprzed  dwóch  czy  czterech  lat ,  ale  trudno  znaleźć  jakie  są 
zmiany.  Ślad jest ,  że  były modyfikowane te  dwie sprawy.  
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – na sesj i  odpowiem.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  musi  być  modyfikowane  jeżeli  chodzi  o 
pozbywanie  się  odpadów  z  gorzelni.  To  jest  cyklicznie.  Z  wytwórnią  kończą.  
Raczej  tu modyfikacj i  nie powinno być.  Wytwórnia będzie  zwijana.  
Radny – Pan Ryszard Bala – tam nie pojawił  się żaden nowy dokument.  
Radna  –  Pani  Wioletta  Sawicka  –  odnośnie  tej  wytwórni  mas  btumicznych,  to 
wiadomo kiedy będą kończyć?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  umawiał  się  ze  mną  Pan  Zaręba,  dyrektor  tego 
odcinka  budowy  na  środę,  ale  nie  potwierdził  jeszcze.  Mamy  się  spotkać  i 
rozliczyć  te  nasze  wszystkie  zobowiązania  wzajemne.  Na  razie  to  się  bardzo 
dobrze  wywiązali  ze  wszystkiego,  co  musiel i  zrobić.  Z  wszystkich  umów  się  
wywiązali  i  jeszcze  więcej ,  ponad.  Co  się  uda,  to  jeszcze  destruktu  od  czasu  do  
czasu  wywrotkę  podrzucają.  Tą  drogę  do  Olsztynka  frezują.  Jak  będzie,  to 
powiadomię.
Radna – Pani Wioletta Sawicka – na drodze Gierzwałd Rychnowo czy pobocze
będzie troszkę podsypane?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nawet  nie  pytam  ZDW  w  Nidzicy,  kierownika 
tego  oddziału,  bo  to  musi  być  zrobione.  Strabag  zrobił  od  razu.  Budimex  jeszcze 
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nie  wykonał.  Ja  zwrócę  się  do  ZDW o  to,  żeby  wymusili  na  nich.  Asfalt  położyli  
bardzo dobrze,  bo może nawet  lepiej  jak tam.  
Radna – Pani Wioletta Sawicka – te pobocza miejscami są niebezpieczne.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  mają  robić  na  drodze  od  Frygnowa  do  Stębarka. 
Brzydko mówiąc,  na razie  tylko zasmarkal i  te  dziury.
  
Ad  pkt  6.  Wobec  zrealizowania  porządku  obrad,  Przewodnicząca  Komisj i  Kultury 
Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy zamknęła obrady Komisj i .

Protokołowała                                                Przewodnicząca  Komisj i
                                                            Kultury Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy
Bronisława Warmińska                                            

                                                                          Jadwiga Dymkowska
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